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Ledamöter Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Anna Hammarström (S) ersätter Niki Konomi (S) 
Selomon Keleta (S) ersätter Johan Sjölander (S) 
Diana Ghafour (S) §§1-23 ersätter Robert Fischer (S) 
Elin Froby (V) ersätter Özlem Körhan (V) 
Shwan Kareem (MP) §§24-29 ersätter Robert Fischer (S) 
Michaela Hollis (KD) Vice ordförande 
Samuel Byström (V) 
Livija Ginters (MP) 
Aras Amin (M) 
Busra Lina Kocaturk (M) 
Fatima Nur (L) 
Pär Gustavsson (SD) 
Saad Gourrada (C) 
 

Ersättare Shwan Kareem (MP) §§1-23 
Ann-Margrete Nilsson (M) 
Julia Gruvin (M) 
Anna Tatarovic Björklund (C) 
 

Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
 

Datum för justering 2025-04-28 
 

Paragraf §§1-29 
 

Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Övriga närvarande 
Gunilla Ekstrand Förvaltningschef 
Jenny Bejker Avdelningschef §§ 1-23 
Marie Lissäng Avdelningschef §§ 1-23 
Sofia Björkvall Avdelningschef §§ 1-23 
Kajsa Malmkvist Eriksson Facklig §§ 1-23 
Leo Larsson Tjänsteperson §§ 1-23 
Daniel Prembäck Tjänsteperson §§ 1-23 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare §§ 1-23 
Maria Cederberg-Nour Tjänsteperson §§ 27-29 
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Allmänhetens frågestund 
Bland annat följande frågor togs upp på allmänhetens frågestund: 
  

• Vällingby bussterminal är överbelastad. Två olyckor har 
skett i år. Kan stadsdelsnämnden påverka detta? Det finns 
också behov att renovera och förbättra bussterminalen. 

• Vinsta företagarområde behöver utvecklas.  
• Grönområdena runt Åkermyntans centrum behöver snyggas 

till. 
• Trygghetsvandring i Åkermyntans centrum skedde i 

höstas. Andra aktörer än stadsdelsförvaltningen behöver 
följa upp "sina punkter" från protokollet. 

• Viadukterna vid Åkermyntans centrum behöver bra 
belysning och rengöring från klotter och smuts. 

• Föräldrar från Unga örnar önskar kontakt för att hyra lokal. 
  
  
  
  
  
  
  
Mötet har filmats och sänts.  
Allmänhetens frågestund har inte filmats och sänts. Länk till 
sändningen nedan. 
https://live.mediaflow.com/42NER9UXQE 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns  

Sammanfattning av ärendet  
Dagordningen godkänns med tillägg av en inkommen skrivelser om 
boende för våldsutsatta från Kristdemokraterna, Moderaterna, 
Liberalerna och Centerpartiet och en skrivelse från 
Sverigedemokraterna om barn och unga som förs bort under 
sommaren. 
  
Skrivelserna tas upp under punkt 23, övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson (S) och Michaela Hollis (KD) justerar protokollet 
måndag 28 april 2025 kl 12.00. 
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§ 4 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnar följande information: 
  
Under maj månad kommer medarbetare från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning och lokalpolisen Vällingby att vara ute i 
stadsdelen för att träffa medborgarna. 
Man kan komma och prata om trygghet, parkskötsel eller andra 
frågor.  
Det bjuds på fika  
Kommande träffar:  
• Nälsta, Parkcour: 10 maj, kl. 13.00–15.00  
• Kälvesta/Vinsta, Björnidet: 15 maj, kl. 17.00–18.00  
• Hässelby Villastad, Bollplanen vid Skolörten: 24 maj, kl. 13.00–
15.00 
 
Valborg i parkleken Ådalen. Under kvällen kan man ta del av 
aktiviteter som prova på sporter med HSK friidrott och Scouterna 
samt fiskdamm. Det kommer att säljas sockervadd, korv, våfflor, 
popcorn och facklor. 
  
Ny avdelningschef för individ- och familjeomsorgen är Pernilla 
Takacs. Pernilla arbeter idag i förvaltningen som områdeschef för 
första linjen. 
  
I och med att hockey-VM arrangeras i Sverige, bland annat i 
Stockholm, kommer hockey och rörelseglädje i Västerort att lyftas. 
  
Under påsklovet arrangerades en aktivitetsdag på Hässelby torg 
med ansiktsmålning, pyssel, barndisco, friidrott, bordtennis, 
bordshockey – i samarbete med Fritidsbanken, Fler på is, NHL 
Streethockey/One More, Stockholms Ishockeyförbund, 
Hässelby/Kälvesta Hockey, Beaty, Hässelby Friidrott samt 
Utbildningsförvaltningens satsning Meningsfull fritid. Detta 
tillsammans med skolor i närområdet (Loviselundsskolan, 
Maltesholmsskolan och Hässelby Gårdsskolan). 
  
En repris av detta kommer att ske den 6 maj på Vällingby torg – 
denna gång i samarbete med Vällingbyskolan, Smedhagsskolan, 
Grimstaskolan och självklart med aktörer i området. 
  
Slutligen en påminnelse om invigning av Riddersviks 
strandpromenad. Invigningen är mellan kl 14-16. Klippningen av 
band och tal av nämndens ordförande kl 15. 
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Medborgarförslag 
 

§ 5 
Medborgarförslag om ersättningssystemet för 
hemtjänsten  
HV 2025/200 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget föreslås en ändring av ersättningssystemet för 
hemtjänsten. Istället för ersättning för utförd tid och utförda besök 
hos kund skriver avsändaren att hemtjänsten bör få ersättning för 
hela året 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Sverigedemokraterna delar förslagsställarens oro över att det 
nuvarande ersättningssystemet för hemtjänsten skapar stress för 
personalen och leder till bristande kvalitet i omsorgen. I vår budget 
för Stockholms stad och genom vårt arbete i kommunfullmäktige 
har vi därför föreslagit att ersättningssystemet ska reformeras. 
  
Målet med reformen är att förbättra både servicen för brukarna och 
arbetsmiljön för personalen – två faktorer som är nära 
sammanlänkade. Vi vill skapa ett system som främjar kontinuitet, 
där brukarna i större utsträckning möter samma vårdpersonal, samt 
ett mer flexibelt arbetssätt som bättre anpassas efter brukarens 
individuella och föränderliga behov. 
  
Vi har lyft frågeställningen i medborgarförslaget till våra 
representanter i äldrenämnden, med målet att den ska drivas vidare 
där och i kommunfullmäktige." 
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Handlingar i ärendet 
• HV 2025/200-4 Svar på medborgarförslag om 

ersättningssystemet för hemtjänsten 
• HV 2025/200-5 Medborgarförslag ersättningssystemet för 

hemtjänsten Bortredigerad 
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§ 6 
Medborgarförslag Carl Bondes skog  
HV 2025/199 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
  
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar 
medborgarförslaget till stadsbyggnadskontoret för vidare hantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs önskemål om att Carl 
Bondes skog görs till ett naturreservat, för att skydda naturområdet 
mot ny bebyggelse.  
  
Eftersom förvaltningen saknar rådighet över inrättandet av 
naturreservat överlämnas ärendet till stadsbyggnadskontoret för 
vidare hantering.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
  
Särskilda uttalanden 
Vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin med 
fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada (C) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi vill understryka vikten av att värna de gröna områdena i 
Hässelby-Vällingby stadsdelsområde. Dessa platser spelar en 
avgörande roll för folkhälsa, trygghet och biologisk mångfald – men 
också för barns och ungas uppväxtmiljö. Carl Bondes skog är ett 
konkret exempel på detta. Här möts förskolebarn som lär om 
naturen, cyklister på väg genom stadsdelen, och scouter med 
återkommande verksamhet. Skogen fungerar också som en viktig 
plats för motion, återhämtning och naturlig brottsprevention genom 
att erbjuda en trygg, levande miljö. 
  
Därutöver fyller de gröna områdena i vår stadsdel viktiga 
klimatfunktioner genom att binda koldioxid, fo¨rba¨ttra 
luftkvaliteten, minska ma¨ngden dagvatten. 
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Vi anser därför att stadsdelens inställning till grönområden i 
allmänhet – och Carl Bondes skog i synnerhet – måste präglas av 
långsiktighet och respekt för invånarnas starka engagemang. I ljuset 
av att barnafödandet minskar, färre inkommande invånare, och att 
tomma bostäder redan finns i beståndet, är det särskilt viktigt att 
bevara de kvaliteter som gör stadsdelen attraktiv." 
  
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Sverigedemokraterna delar förslagsställarens oro över att den 
sittande majoriteten i Stadshuset kan komma att fortsätta sin 
oansvariga politik för förtätning av staden – en politik som nu 
riskerar att omfatta även Carl Bondes skog. Vi anser att Carl 
Bondes skog bör fredas från exploatering och istället ges ett 
långsiktigt skydd som naturreservat. 
  
Carl Bondes skog är ett litet men värdefullt naturområde, beläget 
mellan Lövstavägen och bostadsområdena i Hässelby gård och 
Hässelby villastad. Det är en stillsam oas som erbjuder invånarna en 
genuin naturupplevelse och skogskänsla – mitt i stadsmiljön. 
Området hyser dessutom ett rikt växt- och djurliv, vilket ytterligare 
understryker vikten av att bevara det orört. 
  
Det finns många andra, mer lämpliga områden för bostadsbyggande 
i Stockholm. Oavsett vad man tycker om den nuvarande 
majoritetens förtätningsiver, måste vissa miljöer skyddas för 
framtiden. En stad där människor trivs kräver gröna, levande 
miljöer som bidrar till både välmående och identitet. Det är något vi 
Sverigedemokrater värnar om – en trivsam stad där människan står i 
centrum." 
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/199-3 Svar medborgarförslag Carl Bondes skog 
• HV 2025/199-4 Medborgarförslag Carl Bondes skog 

Bortredigerad 
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Beslutsärenden 
 

§ 7 
Månadsrapport mars 2025  
HV 2025/22 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning mars 2025 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett underskott om 0,9 miljoner kronor 
(mnkr) före och en budget i balans efter resultatöverföringar. Ett 
uttag ur fond beräknas till 0,9 mnkr.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
  
Särskilda uttalanden 
Vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin med 
fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada (C) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"I likhet med föregående år prognostiseras ett underskott för 
hemtjänsten även i år, 13 mkr för mars månad. Det är glädjande att 
stadsdelsnämndens ekonomi i sin helhet är balanserad, men 
underskottet för hemtjänsten är förstås oroande. Vi hoppas att 
uppdelningen av de nya hemtja¨nstomra°dena ska ge ett positivt 
resultat, inte minst för den enskilde hemtjänsttagaren som behöver 
kontinuitet, kvalitet och trygghet. 
  
Vi är oroade över utvecklingen vad gäller antalet personal som en 
hemtjänsttagare har i omlopp i sina hem. I nämndens 
verksamhetsberättelse redovisades det att en hemtjänsttagare med 
minst två besök om dagen under en 14-dagarsperiod möter närmare 
13 personer (12,89). Inte heller under 2022 kom hemtjänsten under 
max-gränsen (10 personer), då var antalet 11,5 (11,56) personal. Vi 
fortsätter att följa utvecklingen och hoppas att de insatser som satts 
in ska ge förväntat resultat." 
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Handlingar i ärendet 
• HV 2025/22-1 Månadsrapport mars 2025 
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Remisser 
 

§ 8 
Remiss Reviderade riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter  

Diarienummer kommunstyrelsen KS 2024/1148 
HV 2025/154 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet i detta 
tjänsteutlåtande som sitt eget och överlämnar det som svar på 
remissen. 
  
2. Ärendet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har ombett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
att yttra sig över reviderade riktlinjer för handläggning av försöks-, 
tränings och Bostad Först-lägenheter. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden yttrar sig i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 
Svaret ska ha inkommit till kommunstyrelsen senast 29 april 2025 
och ärendet behöver justeras omedelbart för att komma in i tid. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/154-2 Tjänsteutlåtande, yttrande reviderade 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad 
Först-lägenheter 

• HV 2025/154-1 Reviderade riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter, KS 2024/1 

• HV 2025/154-1.1 Tjänsteutlåtande - RevReviderade 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad 
Först-lägenheter 

• HV 2025/154-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter 
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§ 9 
Remiss Motion om att skapa en grönare, skönare och 
roligare stad, KS 2025/156  

Kommunstyrelsens diarienummer KS 2025/156 
HV 2025/156 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Annika Elmlund och Johan Nilsson, båda Moderaterna, har lämnat 
en motion om att göra Stockholm till en grönare, skönare och 
roligare stad. Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har fått 
motionen på remiss från kommunstyrelsen.  
  
Samtliga förvaltningar inom staden med ansvar för den offentliga 
miljön har dock redan ett uppdrag att arbeta för att Stockholm ska 
bli mer grönskande och rik på upplevelser. Uppdraget kan utläsas i 
Stockholms stads budget för 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska 
besluta  enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin  med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska  ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra 
och  konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till  beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut: 
 Att tillstyrka motionen i sin helhet 
Att därutöver anföra 
 Det finns behov av att identifiera och utveckla outnyttjade ytor 
inom stadsdelsområdet, såsom under broar, längs kajer och andra 
potentiella platser, för att skapa fler gröna områden och spontana 
mötesplatser. Detta arbete bör ske i nära samverkan med stadens 
centrala förvaltningar, med särskilt fokus på att förbättra 
livskvaliteten för invånarna i Hässelby-Vällingby." 
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Handlingar i ärendet 

• HV 2025/156-3 Svar på motion från Moderaterna om att 
skapa en grönare, skönare och roligare stad 

• HV 2025/156-1 Remiss Motion om att skapa en grönare, 
skönare och roligare stad, KS 2025/156 

• HV 2025/156-1.1 Motion om att skapa en grönare, skönare 
och roligare stad 

 
 
  

Sida 18 (47)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 10 
Remiss Motion om att införa ett cykelråd i staden  

Diarienummer Kommunstyrelsen 2024/1345 
HV 2025/185 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från Kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet Stockholms stad lämnade den 2 december 2024 en 
motion med syfte att införa ett cykelråd i Stockholms stad. 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har fått motionen på 
remiss från kommunstyrelsen.  
  
Stadsdelsförvaltningen delar inte bilden som målas upp i motionen. 
Stadsdelsförvaltningen ser vidare inte att ett cykelråd löser de 
problem som lyfts i motionen. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska 
besluta  enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska  ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra 
och  konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till  beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till  beslut 
Att tillstyrka motionen i sin helhet 
Att därutöver anföra 
  
Det är glädjande att förvaltningen välkomnar initiativ som stärker 
dialog och samverkan i cykelfrågor och delar vår uppfattning att det 
är avgörande för att nå målen i stadens cykelplan. 
  
Vi hade gärna sett att förvaltningen reflekterat över de specifika 
förhållandena i Västerort och hur ett cykelråd konkret skulle kunna 
bidra till bättre planering, färre misstag och ökad framkomlighet för 
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cyklister – särskilt då många cykelstråk i vår stadsdel är hårt 
belastade och ofta påverkas av byggnationer och tillfälliga 
lösningar. 
  
Inte heller Hässelby-Vällingby har varit förskonat från fadäser i 
planeringen av cykelinfrastrukturen – misstag som i bästa fall leder 
till irritation och försämrad framkomlighet, men i värsta fall kan 
vara direkt livsfarliga. Ett exempel är byggnationerna kring Vinsta 
och vägen Förbifart Stockholm, där vägbyggnationerna resulterar i 
att cykelvägar läggs på omvägar i form av kullar och broar ut mot 
Vinstavägen, för att cyklisterna ska slippa stå vid rödljus. Ett annat 
exempel är vid samma vägarbete längs Bergslagsvägen där det på 
liknande sätt kommer resultera i omvägar och irritation bland 
stadsdelens cyklister. Det här är misstag som inte upptäckts på 
ritbordet – men som erfarna cyklister med lokal kännedom 
sannolikt hade kunnat identifiera innan genomförandet. 
  
Vi menar att ett cykelråd är ett konkret och kraftfullt steg bort från 
dagens splittrade hantering, där cyklisters säkerhet och behov alltför 
ofta glöms bort. Att samverkan är viktig är vi överens om – därför 
behövs en tydlig struktur för den. Centerpartiets förslag om ett 
cykelråd är just en sådan struktur, med potential att göra skillnad i 
praktiken." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/185-3 Svar motion cykelråd 
• HV 2025/185-1 Remiss Motion om att införa ett cykelråd i 

staden , KS 2024/1345 
• HV 2025/185-1.1 Motion om att införa ett cykelråd i staden 
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§ 11 
Remiss Program för barnhälsa i Stockholms stad  
HV 2025/186 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på remiss om förslag till Program för barnhälsa och överlämnar 
ärendet till Kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget 2024 fick förskolenämnden i 
uppdrag att i samarbete med stadsdelsnämnderna och i samråd med 
kommunstyrelsen ta fram en strategi för barnhälsa för förskolan i 
Stockholms stad. Utifrån Stockholms stads nya 
tillämpningsanvisningar benämns strategin framöver som program. 
Programmet mål är att minska skillnader i barns livsvillkor och 
främja deras fysiska, psykiska och sociala utveckling.  
  
Syftet är att alla barn ska ha tillgång till en trygg, inkluderande och 
hälsofrämjande miljö som bidrar till ett jämlikt och hållbart 
samhälle. Programmet styr och anger riktningen i arbetet med 
barnhälsa i stadens förskolor och konkretiseras genom en 
handlingsplan och digital plattform som stödjer 
stadsdelsnämndernas planering, utveckling och uppföljning. 
Programmet genomförs och följs upp inom stadens ordinarie 
planering och verksamhetsuppföljning.  
  
Programmet är styrande för de kommunala förskolorna i staden. 
Fristående förskolor, övriga nämnder och bolag inom Stockholm 
stad kan använda programmets innehåll som stöd och vägledning 
för insatser relaterat till förskolans målgrupp och 
verksamhetsområde. Program för barnhälsa i Stockholms stad 
bygger på samverkan, tydligt ansvar och systematisk uppföljning. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska 
besluta  enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) och ledamot Fatima Nur (L) 
lämnar ett eget förslag till beslut och föreslår att nämnden ska ställa 
sig bakom det. 
  
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska  ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång i delen om återremiss 
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Ordföranden ställer fråga om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra 
och  konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till  beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) och Fatima Nur (L) reserverar sig 
mot beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
  
1.     Att återremittera ärendet 
2.     Att därutöver anföra följande, 
  
Det är bra att ett program för barnhälsa i Stockholms stad nu 
äntligen tas fram, men tyvärr motsvarar det förslaget som nu 
presenteras inte vad ett stadsövergripande program för barnhälsa 
bör innehålla. Ansvaret för detta faller på den rödgröna majoriteten 
som inte har varit tydliga med vilken typ av dokument som 
förväntades. 
  
För det första har programmet ett väldigt fokus på förskolornas 
(stadsdelsnämndernas) roll, men vi saknar överväganden av vad 
som bör förväntas av andra av stadens förvaltningar – SISAB, 
Trafiknämnden, Stadsbyggnadsnämnden, Socialnämnden med flera. 
Vi saknar också en fördjupning kring det samarbete som behöver 
utvecklas med regionens olika verksamheter. 
 
För det andra saknar vi kopplingen till vetenskaplig forskning kring 
barns utveckling. Det är av högsta vikt att utbildningen i förskolan 
och andra insatser för barn vilar på vetenskaplig grund och 
beprövad erfarenhet när det gäller såväl innehåll som arbetssätt. Ett 
viktigt, men ofta förbisett område är barns motoriska utveckling och 
kopplingen till fysisk och psykisk hälsa. Ett annat område som 
behövs lyftas är digitaliseringens effekter på barns hjärnor och 
hälsa. Vi vill även särskilt lyfta fram vikten av tidigare insatser för 
barn med hög och ihållande nivå av aggressivitet. Forskning har 
visat tydlig korrelation mellan 
 
För det tredje saknar vi resonemang kring de miljöer som barnen 
vistas i. Staden behöver bättre analysera hur olika miljöer (ljus, ljud, 
inredning etc) påverkar barn, samt ta hänsyn till mängden sociala 
kontakter som är lämplig vid olika åldrar. Vetenskapliga fakta kring 
dessa aspekter behöver i sin tur påverka hur vi bygger och 
organiserar förskolor, lekplatser och andra miljöer där barn vistas. 
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Slutligen saknar vi skrivningar om omhändertagna och placerade 
barns hälsa, detta trots att det är en grupp med dokumenterat sämre 
hälsa och markant högre risk för framtida besvär kopplat bland 
annat till bristfällig vård under tiden de är placerade. Det är 
Stockholms stad som övertagit föräldraskapet för dessa barn under 
tiden för en placering och att inte prioritera barnens hälsa, genom 
bland annat kontinuerlig uppföljning och vårdkontakter, är ett 
underbetyg för vilken vårdnadshavare som helst. Samhället måste 
alltid sträva efter att vara den bästa föräldern och det innebär fokus 
på barnet hälsa och välmående." 
  
Reservation 
Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut: 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag på remissen 
2. Att i övrigt anföra följande: 
  
Centerpartiet i Stockholms stad välkomnar det nya "Program för 
barnhälsa" som ett steg mot att skapa en bättre uppväxtmiljö för alla 
stadens barn, oavsett deras postnummer. Vi ser positivt på 
programmets ambition att stärka det hälsofrämjande och 
förebyggande arbetet inom förskolan. Dock utgör programmet sig 
för att vara mer än det egentligen är eftersom fokus är den 
kommunala förskolans uppdrag. 
  
Ett namnbyte kan därför vara lämpligt. Även om andra aktörer och 
förvaltningar nämns är det inte det primära syftet att vara ett 
heltäckande program för barnhälsa. I allt för liten utsträckning 
berörs också regionens arbete med barns hälso- och sjukvård samt 
det utvecklingsbehov som finns med regionen vad gäller barns hälsa 
och trygghet. 
  
För att ytterligare förstärka programmets intentioner vill 
Centerpartiet lyfta fram tre centrala områden där vi ser ytterbehov 
av kompletterande insatser: möjlighet till anonym orosanmälan för 
skol- och förskolepersonal, tidigt och likvärdigt stöd för barn med 
autism i förskolan samt behov av kartläggning för att stoppa att barn 
utsätts för våld i hemmet.  
Socialförvaltningen lyfter själv fram orosanmälningar och att mer 
kan göras där. Centerpartiet vill gå ännu längre. 
  
Eftersom hot och våld mot förskole- (och skol-) personal tyvärr 
förekommer, är det avgörande att skapa trygga förutsättningar för 
personal att fullfölja sitt ansvar att anmäla oro för barns 
välbefinnande. Centerpartiet vill därför möjliggöra för personal 
inom förskola och skola att göra orosanmälningar anonymt. Detta 
skulle skydda personalen från potentiella repressalier och 
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säkerställa att barn som lever under svåra förhållanden får den hjälp 
de behöver. ?Redan idag kan skolhuvudmän vidta åtgärder för att 
öka tryggheten och benägenheten att anmäla, såsom att erbjuda 
samtalsstöd, säkerhetsåtgärder till personalen och att rektorer kan 
bistå vid anmälningar. Vi uppmanar till att dessa möjligheter 
används fullt ut i väntan på en lagändring.? 
  
Det andra området vi vill se mer inom är området barn med autism. 
För att barn med autism ska kunna lära sig att kommunicera, bli 
självständiga och bättre förberedda för skolan och samhället i stort 
kan Mångsidiga intensiva beteendeinsatser vara helt avgörande 
enligt Socialstyrelsen. Arbetssättet rekommenderas att ges till små 
barn, helst före fem års ålder, och bygger på ett samarbete mellan 
habiliteringen, förskolan och barnets vårdnadshavare. 
  
Därför tycker vi att Stockholms stad upprättar en gemensam rutin 
med regionen gällande förskolebarn med autism, med syfte att 
tydliggöra ansvarsfördelning och möjliggöra samsyn mellan 
kommunens förskolor och regionens habilitering. Samtidigt måste 
man säkerställa att förskolebarn med autismdiagnos får samordnade 
och likvärdiga insatser baserat på socialstyrelsens 
rekommendationer och att det kan behållas vid övergång till 
grundskola. 
Det tredje området vi vill lyfta innebär en breddning av 
programmet, som gör att dess namn bättre motsvarar innehållet, och 
det är behovet av att Stockholm behöver kartlägga och ta fram en 
handlingsplan för att stoppa att barn utsätts för våld i hemmet. Våld 
mot barn kan inte i någon omfattning accepteras, och det är svårt att 
tänka sig något viktigare för barns hälsa än att förebygga och stoppa 
våld som förekommer i hemmet." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/186-2 Svar på remiss av program för barnhälsa i 
Stockholms stad 

• HV 2025/186-1 Remiss Program för barnhälsa i Stockholms 
stad, KS 2025/297 

• HV 2025/186-1.1 Tjänsteutlåtande - Program för barnhälsa i 
Stockholms stad 

• HV 2025/186-1.2 Bilaga - Program för barnhälsa i 
Stockholms stad 
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§ 12 
Kollektivtrafikplan för stadens gator  

Diarienummer kommunstyrelsen 2025/327 
HV 2025/202 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat remiss gällande Kollektivtrafikplan 
för stadens gator. Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har tagit 
del av remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska 
besluta  enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin  med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska  ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra 
och  konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till  beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
Att delvis godkänna förslag till kollektivtrafikplan 
Att därutöver anföra 
  
Stockholm ska vara en stad där det är enkelt att resa kollektivt. Det 
ska också bli enklare att kombinera resor i kollektivtrafiken med 
exempelvis cykel eller bil för den som reser långt ifrån. Därför 
behövs fler infartsparkeringar och ett hyrcykelsystem som 
sammanförs med resor i kollektivtrafiken. 
  
Stockholms stads ambitiösa planer för kollektivtrafiken behöver 
dock sättas i relation till de massiva neddragningarna som gjorts 
regionalt. Att var sjätte buss dragits in ökar trängseln något oerhört 
och gör kollektivtrafiken till en allt mindre möjlighet för allt fler. 
Stadens investeringar behöver i högre utsträckning gå hand i hand 
med regionen. Det är nämligen orimligt att staden ska investera för 
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att möjliggöra ökad användning av kollektivtrafiken, när det 
rödgröna styret i regionen gör det motsatta." 
  
Särskilda uttalanden: 
Vice ordförande Michaela Hollis (KD) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Sedan valet 2022 har stockholmarnas möjligheter till pendling 
försämrats kraftigt till följd av borttagna busslinjer, färre avgångar 
och omfattande störningar i linjetrafiken både på väg och på spår. 
Busstrafiken i staden måste snabbt återställas och bli bättre; vi ser 
därför ett stort värde i att staden har en kollektivtrafikplan, men 
ifrågasätter dess föreslagna innehåll. 
  
Den föreslagna planen slår på stora trumman och pekar ut ambitiösa 
busstråk som innebär att allt fler körfält i staden omvandlas till 
busskörfält, samt omfattande ombyggnationer av den redan hårt 
trafikerade gatumiljön. Men bussarna har trafikerat fler gator, gått 
oftare och varit mer pålitliga än idag – även utan de dyra och 
bilfientliga åtgärder som föreslås i planen. 
  
Vi Kristdemokrater instämmer i att busshållplatserna måste vara 
trevliga, trygga och tillgänglighetsanpassade, samt att 
framkomligheten för kollektivtrafiken – men även övrig trafik – 
behöver förbättras genom vissa åtgärder i stadsmiljön. Vi 
efterfrågar däremot ett mycket större fokus på ökad kapacitet i 
trafiksystemet utan att sätta kollektivtrafiken mot övriga trafikslag 
på det sätt som styret gör." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Centerpartiet vill särskilt lyfta vikten av att kollektivtrafiken 
upplevs som både tillgänglig och trygg, särskilt under dygnets 
mörkare timmar. Vi ser ett behov av att förvaltningen arbetar mer 
aktivt med att identifiera och förstärka dag- och kvällsstråk i 
anslutning till kollektivtrafik, särskilt i de fall där medborgare 
undviker vissa vägar på kvällstid, till exempel genom parker eller 
dåligt belysta områden. Vi vill även uppmana förvaltningen att 
under vinterhalvåret prioritera trygghetsskapande åtgärder såsom 
julbelysning eller annan dekorativ belysning utmed gångstråk till 
och från kollektivtrafik, för att skapa en ljusare, mer välkomnande 
och trygg miljö. Slutligen bör arbetet med ökad turtäthet i 
ytterstadsområden fortsätta prioriteras, eftersom otrygghet ofta 
förstärks av lång väntan och låg tillgång till trafik, särskilt under 
kvällar och helger." 
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Handlingar i ärendet 

• HV 2025/202-3 Svar remiss kollektivtrafikplan 
• HV 2025/202-1 Följebrev Kollektivtrafikplan för stadens 

gator 
• HV 2025/202-1.1 Bilaga - Kollektivtrafikplan för stadens 

gator 
• HV 2025/202-1.2 Bilaga - Indikatorer och uppföljning av 

mål 
• HV 2025/202-2 Tjänsteanteckning 
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§ 13 
Remiss Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i 
samband med ikraftträdande av ny socialtjänstlag  

Kommunstyrelsens diarienummer KS 2025/308 
HV 2025/245 
 

Beslut  
Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående: Socialtjänstens tillhandahållande av 
insatser i samband med ikraftträdande av ny socialtjänstlag, med 
bilagan Insatser som Stockholms stad socialtjänst ger utan 
individuell behovsprövning.  
  
I slutbetänkandet Hållbar socialtjänst – en ny socialtjänstlag, (SOU 
2020:47) föreslås en ny socialtjänstlag. I propositionen En 
förebyggande socialtjänstlag - för ökade rättigheter, skyldigheter 
och möjligheter (proposition 2024/25:89) föreslås att den nya 
socialtjänstlagen ska träda i kraft den 1 juli 2025. 
  
Den föreslagna ändringen av socialtjänstlagen, enligt propositionen, 
innebär en omställning i hur socialtjänsten tillhandahåller insatser. 
Den nya lagen möjliggör insatser genom individuell 
behovsprövning eller utan behovsprövning, vilket kan ge snabbare 
stöd utan utredning. Insatser för ekonomiskt behov kräver dock 
fortsatt behovsprövning. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till socialnämndens förslag att 
under omställningsperioden 1 juli 2025 till och med 31 oktober 
2026 låta socialtjänsten i Stockholms stad fortsätta tillhandahålla de 
insatser som anges i bilagan på samma sätt som idag, utan 
individuell behovsprövning. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska 
besluta  enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin  med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska  ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra 
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och  konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till  beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
  
Att delvis godkänna förvaltningens svar 
Att därutöver anföra 
  
Den svenska lagstiftningen och socialpolitiken har inte under lång 
tid varit anpassad för de samhällsproblem som plågar Sverige och 
Stockholm. Nu ska en ny socialtjänstlag ersätta den över 40 år 
gamla, nuvarande lagen. Det är en modernisering som är 
efterlängtad och kommer att göra skillnad till det bättre i det 
förebyggande arbetet. Det är kommunsverige som står för 
implementeringen av den nya socialtjänstlagen och som själva ska 
modernisera sig med de nya verktygen som lagstiftningen medger. 
  
Att Stockholm nu ska revidera det utbud av insatser som kan ges 
utan individuell behovsprövning är nödvändigt för att Stockholms 
socialtjänst ska kunna arbeta mer förebyggande och att trösklarna 
till socialtjänsten sänks. Ett särskilt viktigt perspektiv att bejaka i 
det framtida utredningsarbetet är att säkerställa likvärdigheten i 
kvalitet och utbud mellan våra stadsdelar. Den som kämpar med 
omfattande skolfrånvaro och hade kunnat vara hjälpt av 
socialtjänstens stöd och insatser ska inte nekas detta enbart för att 
personen bor i fel stadsdel. Arbetet inom ramen för implementering 
av nya socialtjänstlagen måste ske korrekt men skyndsamt då vi 
anser vikten av att värdefull tid inte går förlorad. 
  
Vi vill målmedvetet, noggrant och skyndsamt arbeta för att öka 
tryggheten i Stockholm och att fler barn i Stockholm får en god 
uppväxt. Det förutsätter handlingskraft, något som tydligt saknas 
från den rödgröna majoriteten." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/245-2 Svar på remiss tillhandahållande av insatser 
i samband med ny socialtjänstlag 

• HV 2025/245-1 Följebrev Socialtjänstens tillhandahållande 
av insatser i samband med ikraftträdande av ny 
socialtjänstlag 

• HV 2025/245-1.1 Tjänsteutlåtande - Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag 

• HV 2025/245-1.2 Bilaga - Insatsbilaga 
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§ 14 
Remiss Hantering av insatsen trygghetslarm utifrån ny 
socialtjänstlag  
HV 2025/266 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
  
2. Beslutet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd att 
yttra sig över remiss om hantering av insatsen trygghetslarm utifrån 
ny socialtjänstlag. 
Remissen föreslår att socialtjänstens äldreomsorg i Stockholms stad 
ska tillhandahålla insatsen trygghetslarm utan individuell 
behovsprövning förenat med villkor att den enskilde är 65 år eller 
äldre, bor i ordinärt boende och är folkbokförd i Stockholms stad.  
Valfrihetssystemet för hemtjänst föreslås omfatta trygghetslarm. 
Förfrågningsunderlag, kontraktsvillkor och uppdragsbeskrivning för 
hemtjänst ändras så att insatsen trygghetslarm omfattas av 
uppdraget. 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/266-2 Svar på remiss hantering av insatsen 
trygghetslarm utifrån ny socialtjänstlag 

• HV 2025/266-1 Följebrev Hantering av insatsen 
trygghetslarm utifrån ny socialtjänstlag 

• HV 2025/266-1.1 Framställan - Hantering av insatsen 
trygghetslarm utifrån ny socialtjänstlag 

• HV 2025/266-1.2 Tjänsteutlåtande - Hantering av insatsen 
trygghetslarm utifrån ny socialtjänstlag 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 15 
Remiss trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 
2025/2026  

Dnr KS 2025/375 
HV 2025/296 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Region Stockholm har tagit fram en bruttolista med förslag på 
trafikförändringar inför tidtabellsskiftet i december 2025 (T26). 
Kommunstyrelsen har skickat förslaget till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning på remiss. Förvaltningen har tagit del av 
remissen och har ett par medskick inför vidare arbete. Förvaltningen 
har även bett om synpunkter från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnders gemensamma råd för funktionshinderfrågor som 
också har ett par medskick till kommande trafikförändringar.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/296-2 Svar remiss trafikförändringar 
• HV 2025/296-1 Remiss Trafikförändringar i SL- och 

WÅAB-trafiken 2025/2026 
• HV 2025/296-1.1 Remiss - Trafikförändringar i SL- och 

WÅAB-trafiken 2025/2026 (T26) 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 16 
Remiss Ansökan serveringstillstånd  

Svar på remiss från Tillståndsenheten, 
Socialförvaltningen, diarienummer 9.1.1-4103/2025 
HV 2025/348 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tillstyrker att ansökan från 
Sushi centralen AB, om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, 
starköl och andra jästa alkoholdrycker, beviljas. 
  
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sushi centralen AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten vid restaurang Sushi Yama i 
Vällingby dagligen, kl. 11.00- 22.00. Ansökan avser spritdrycker, 
vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. Förvaltningen föreslår 
att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tillstyrker att ansökan om 
serveringstillstånd i restaurangen beviljas. Detta under förutsättning 
att lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering 
följs. Förvaltningen föreslår också att ägare och serveringspersonal 
genomgår utbildning i ansvarsfull alkoholservering. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/348-2 Remissvar ansökan serveringstillstånd 
• HV 2025/348-1 Remiss till stadsdelsnämnd 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

  
Anmälningar och rapporter 
 

§ 17 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna Anpassade 
avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning  
HV 2025/201 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse har inkommit från Sverigedemokraterna där de framför 
följande: ”Inkludering och anpassat stöd i förskolan är avgörande 
för att alla barn ska få en trygg och utvecklande lärandemiljö. Barn 
med autism och intellektuell funktionsnedsättning har ofta behov av 
särskilt anpassade pedagogiska miljöer, strukturerat stöd och 
specialiserad personal. För att säkerställa en likvärdig tillgång till 
förskoleverksamhet för dessa barn är det av vikt att det finns 
anpassade avdelningar med rätt kompetens och resurser. Vi önskar 
därför få en översikt av hur det ser ut med anpassade avdelningar 
för barn med autism och intellektuell funktionsnedsättning inom 
förskolorna i stadsdelen.”  
Svar önskas på nedanstående frågor: 
1. Hur många förskolor i stadsdelen har särskilda avdelningar eller 
resursteam anpassade för barn med autism och intellektuell 
funktionsnedsättning?  
2. Finns det några fastställda riktlinjer eller strategier för hur sådana 
avdelningar ska organiseras och utformas?  
3. Vilken kompetens och utbildning har personalen på dessa 
avdelningar?  
4. Finns det planer på att utöka eller förbättra dessa resurser?  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/201-2 Svar på skrivelse om anpassade avdelningar 
för barn med autism och intellektuell funktionsnedsättning 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

• HV 2025/201-1 Skrivelse från SD om anpassade avdelningar 
på förskolor för barn med autism och intellektuell 
funktionsnedsättning 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 18 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om 
kontraktsvård  
HV 2025/206 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd lägger ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna har i en skrivelse till stadsdelsnämnden 
inkommit med frågor avseende förvaltningens arbete med 
kontraktsvård. De efterfrågar information om huruvida behandling 
kan erbjudas även utan en dom om kontraktsvård samt hur ofta 
detta sker. Det händer att insatser beviljas även om tingsrätten inte 
dömt till kontraktsvård. Statistik på hur ofta det sker saknas, men 
förvaltningens uppskattning är att det sker relativt sällan. 
Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande sammanställt 
underlag som svar på frågorna.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/206-2 Svar Skrivelse från SD om kontraktsvård 
• HV 2025/206-1 Skrivelse från SD om kontraktsvård 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 19 
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor  

1 april 2025 
HV 2025/3 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 1 april 2025 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 1 april 2025 
  
  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/3-7 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor 

• HV 2025/3-8 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 2025-
04-01 

• HV 2025/3-9 Bilaga 1 presentation fritid Bromma 
• HV 2025/3-10 Bilaga 2 presentation fritid Hässelby-

Vällingby 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 20 
Protokoll från pensionärsrådet  

14 april 2025 
HV 2025/2 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
14 april 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
14 april 2025 
  
  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/2-37 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

• HV 2025/2-33 Protokoll pensionärsrådet 14 april 2025 
• HV 2025/2-34 a Bilaga - Stockholms stads äldreombudsman 

rapport 2024(1909411) 
• HV 2025/2-35 b R1 Utl Stockholms stads äldreombudsman 

rapport 2024(1971334) 
• HV 2025/2-36 c §15 den 7 april 2025 Kommunfullmäktige 

Stockholms stads äldreombudsman rapport 2024(2015864) 
 
 
  

Sida 38 (47)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 21 
Tjänstemannabeslut fattade på delegation  

Under tidsperioden 25 februari till 31 mars 2025 
HV 2025/5 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 25 
februari till 31 mars 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 25 
februari till 31 mars 2025. 
  
  
  
  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/5-8 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 24 
april 2025 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 22 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
HV 2025/4 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/4-12 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/4-10 Ärendelista 250225 till 250331 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 23 
Övriga frågor  

Beslut  
En skrivelse från Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiet om boende för våldsutsatta och en skrivelse från 
Sverigedemokraterna om barn och unga som förs bort under 
sommaren tas emot och lämnas till förvaltningen för beredning och 
besvarande. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

  
Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/1 
 
 
 
  

Sida 42 (47)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/227 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/227-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap 7 § föräldrabalken (FB) 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/347 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/347-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap 7 § föräldrabalken (FB) 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/421 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/422 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-04-24 

§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/423 
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